
 
 

PRECS I PREGUNTES PLE ORDINARI 01/08/2019 
 
Sobre l’ordre de les respostes a les preguntes formulades en Plens anteriors 
 
Demanem que es responguin primer les respostes de preguntes d'anteriors plens 
 
Sobre els decrets d’Acaldia als quals es dona compte al Ple 
 
Demanem que les preguntes dels Decrets és responguin al mateix Ple 
 
Sobre la Festa Major de Sant Jaume: 
 

Com s’organitzen els actes conjunts de la Festa Major de Sant Jaume, entenent 
conjunts com que hi participen col·lectius externs al propi consistori, com les Ulé 
Barraques o el Seguici de la Festa Major de Sant Jaume? Quina participació hi té 
l’Ajuntament de Riudoms? 
 

- Com es decideix qui prepara la “llesca de festa major” i el preu que ha de tenir de 
venda al públic. 

 
- A quines localitats es va repartir el programa? Amb quin criteri d’antelació es 

reparteix aquest tipus de publicitat? 
 

- Pel que fa a la venda del cavall de goma com a  l’element del seguici festiu, voldríem 
saber sota quin criteri es va decidir fer el cavall i no d’altres elements del seguici que 
tenen més antiguitat que aquest, com el gegant Gaudí, per exemple. El preu de 
venda és de 25 euros, quin és el seu preu de cost? Algunes d’aquestes preguntes ja 
es van fer en una comissió informativa, però com que els preus públics es 
decideixen en junta de govern, com avui mateix han decidit, demanem que aquesta 
informació es doni en ple, ja que el ple sí que és obert i públic. 
Quantes unitats se’n van vendre? Se sap que molta gent no el va poder adquiri, per 
què no es va posar a la venda quan n’hi hagués més unitats? 
 

- Pel que fa a la samarreta de la festa major, se n’han fet més unitats o les que es van 
vendre eren les que van quedar de l’any passat? Si s’han fet noves, s’hauria pogut 
aprofitar per corregir els errors de disseny en els dibuixos que representen els 
diables de Riudoms. I si no s’han fet noves, demanem que quan es facin es tingui en 
compte això que acabem de demanar.  

 
Preguem que: 
 



 
 

- Si s’eliminen els contenidors de la Plaça de l’Església en les dates de festa major, es 
posin contenidors de suport a les immediateses.  

 
- Que les entitats o col·lectius participants esdevinguin, mitjançant una coordinadora, 

els veritables organitzadors de la Festa Major de Sant Jaume. Perquè aquesta sigui 
un acte popular i participatiu i no quedi sotmès a les ordres del partit de Govern. 

 
- Si s’ha de construir un nou element del seguici festiu (tal i com Junts per Riudoms va 

prometre en campanya) que aquest es faci d’acord amb la voluntat dels integrants 
actuals del seguici i no a direcció i ordre de l’equip del govern. 

 
- Que es millori l’antelació en la difusió dels actes. 

 
 - Que s' optimitzin temporalment els actes de la Festa Major. En especial el seguici 
festiu, un esdeveniment que suposa 5 hores per als espectadors i més de 6 hores per 
als elements participants. Una de les maneres de millorar-lo seria que comenci a la 
Plaça de l'Església una vegada acabats els actes litúrgics.  
 
- Que es replantegi o valori la necessitat de l’organització del seguici infantil del dissabte 
a la tarda ja que és un esdeveniment amb molt poca assistència de públic. 
 
- Que es millori el finançament dels actes lúdics per al públic jove, com per les Ulé 
Barraques Riudoms. I que es fomenti la incorporació de grups de la zona, i amb 
protagonistes dones, en la programació musical.  
 
- Que s’ impulsi la creació de la Comissió Ulé Barraques com a ens amb personalitat 
jurídica, tal i com es va fer amb la Comissió de Barris, per millorar-ne la seva 
autonomia, finançament, etc.  
 
- Que s’ estudiï la viabilitat de la millora de l'emplaçament i les instal·lacions de les Ulé 
Barraques o es busqui una alternativa de l'espai que permeti un aforament més ampli i 
unes millors condicions de treball i seguretat per a les entitats participants i per al públic.  
 
-  Que es treballi per a que la Festa Major no només sigui un reclam per als pobles del 
voltant sinó també per a totes les riudomenques. Volem una espai inclusiu per tal que 
tots els col·lectius riudomencs puguin gaudir de la Festa Major. 

 
 
 
 
 
 



 
 

Sobre el Bar del Casal Riudomenc 
 
Ja que va ser un tema esmentat per part nostra al Debat Electoral de la Campanya de les 
Eleccions Municipals, des de quan el consistori coneixia el tancament per part dels anteriors 
arrendataris del Bar del Casal Riudomenc?  
 
Quines diferències s’han fet per part de l’Ajuntament amb el nou arrendatari respecte 
l’anterior? S’han mirat opcions de millora en el contracte per tal d’evitar un enèssim 
tancament?  
 
Sobre la Gastrofira 
 

- Tot i que aquestes preguntes es respondran un cop passat l’esdeveniment, qui organitza 
aquest certamen en el marc de la Fira de l’Avellana? Com s’ha contactat amb els 
establiments o productors agroalimentaris del poble, quin ha sigut el criteri per contactar 
amb uns establiments i d’altres no?  

 
- Preguem que, ja que sembla que es començarà a posar el centre d’interès de la Fira en 

els productes agroalimentaris locals, tal i com la CUP hem defensat des de la nostra 
creació, aquesta no sigui una flor d’estiu (com altres plantejaments de la fira com l’”Outlet 
Gaudí”) i que es plantegi amb la màxima professionalitat, amb la màxima participació 
possible i retorn pels agents implicats per tal que esdevingui un nou format per a la Fira 
de l’Avellana.  

 
Sobre la Riera 
 
En els darrers mesos hem observat un augment notable del volum de deixalles a la riera de 
Maspujols: elements com runa, mobles i fins i tot unes plaques que, a falta d’un estudi 
acurat, semblen d’uralita. Aquesta situació suposa un perjudici notable per l’estat ecològic 
de la riera, així com pot resultar un malestar evident o, fins i tot, un problema per la salut 
pels múltiples riudomencs que passegen o fan esport per aquest indret del municipi.  
 
Tenim documentació gràfica de la segona quinzena de juny d’aquestes deixalles i aquesta 
setmana, la mateixa runa encara hi era present. O sigui que fa mínim un mes i mig que hi és 
i no s’ha retirat. Degut a les reiterades queixes que ens han fet arribar molts veïns sobre 
l’estat actual de la Riera, volem preguntar: 
 

- L’equip de govern és conscient d’aquesta situació? A què es deu aquest augment de 
deixalles a la riera? 

- Quina és la situació de control i sancions sobre els abocaments tant de materials 
perillosos com de deixalles en general a la Riera de Maspujols? Es té previst 



 
 

incrementar-ne el control o les sancions? Quantes sancions hi ha hagut aquest 
2019? 

- L’equip de govern ha engegat el procediment de neteja de la zona? O almenys s’ha 
instat a altres ens competents com l’Agència Catalana de l’Aigua a que ho facin?  

 
Preguem que se n’augmenti el control i vigilància i que s’ estudiï posar panells informatius 
dissuasoris en els punts més conflictius.  
 
De la mateixa manera, preguem augmentar l’horari d’obertura de la deixalleria municipal per 
facilitar el màxim possible que els riudomencs hi dipositin els residus que generen i no 
tinguin la temptació de fer-ho d’una manera nociva pel medi ambient. 
 
Conills a la Riera 
 
Seguim amb la riera. En aquesta temporada estival també hem constatat un augment 
significatiu de la presència de conills a la riera de Maspujols. 
Volem preguntar: 
 

- L’equip de govern està al cas d’aquest fet? Sabem si aquest augment entra dintre de 
la normalitat? S’ha contactat amb entitats ecologistes com el GEPEC per esbrinar 
com s’ha de procedir? I s’ha contactat amb la caçadora, en cas que sigui 
aconsellable realitzar una batuda controlada? 

 
Sobre la vaixella reutilitzable 
 
Quan pensa el govern municipal incorporar els plats, coberts, caixes i rentaplats que la CUP 
Riudoms va posar en la seva disposició el passat mes de març, ja farà aviat mig any?  
 
Preguem que s’acceleri la incorporació d’aquest material per part de l’Ajuntament el més 
aviat possible ja que moltes entitats l’estan demanant i utilitzant, per minimitzar l’impacte 
ecològic dels seus esdeveniments lúdics, i que la gestió i emmagatzematge d’aquest 
material l’estan assumint els militants de la CUP Riudoms.  
 
Sobre els panells de la ruta Gaudí 
 
Sobre els panells informatius que van ser col·locats la mateixa setmana de les eleccions, 
voldríem saber quant temps abans s’havia preparat el seu disseny i la redacció dels textos.  
A què és degut que continguin errades ortogràfiques, de tipografia, i que continguin alguna 
dada incorrecta segons ens han fet arribar autors dels llibres d’on es treu la informació que 
hi consta? 
 



 
 

Preguem que se sigui molt curós per no cometre aquestes errades quan el que es pretén 
és, amb moltes altres accions, iniciar una ruta Gaudí que ens situï com a destí turístic. Si es 
volen fer les coses ben fetes, creiem que no cal córrer.  
 
I demanem també que es faci partícips tots els membres de la Fundació pel que fa a la 
redacció de textos i materials diversos. Ho hem demanat incansablement en moltes de les 
reunions de la Fundació Gaudí, i se’ns ha fet cas omès. Pensem que entre tots es podrien 
haver evitat aquestes errades en l’elaboració d’un material que serà fixe.  
 
Volem preguntar si es revisaran i corregiran els textos dels panells informatius. 
 
Sobre els cartells del festival Nomad 
 
Aquests darrers dies han aparegut nombrosos cartells d'un festival anomenat "Nomad" als 
accessos de Riudoms, un festival, que gaudeix del suport de la Diputació de Tarragona, en una 
localitat propera a la nostra, amb un nom destacat en els cartells com "L'Avellana" i durant les 
mateixes dates es publiciti a la zona (donant lloc a òbvies confusions) coincidint amb la Fira de 
l'Avellana.  

- S'ha permès la col·locació d'aquests cartells publicitaris o bé s'ha sancionat la seva col·locació 
d'acord amb l'actual ordenança de civisme? 

- S’ha contactat amb la Diputació de Tarragona, organisme col·laborador de l’esdeveniment per 
el tema de la col·locació indeguda de cartells i per donar suport a un festival amb clares 
coincidències publicitàries amb la Fira de l’Avellana? 

 

Sobre la Consulta de la Fira 
 
Tot i que els veïns de Riudoms encara no ho saben, així com els membres d’aquest Plenari 
que no pertanyen al grup de govern, hi haurà la Consulta de “Fireta” per aquesta edició de 
la Fira. I tenint en compte que les respostes a aquestes preguntes tindran lloc una vegada ja 
s’hagi realitzat aquesta consulta, volem preguntar que: 
 

- Amb quin criteri s’ha publicitat aquesta consulta entre els riudomencs? 
- Quina ha sigut la seva participació? 
- S’ha contactat amb totes les entitats locals per a la seva participació? 

 
I alhora, preguem que:  
 

- Es comenci a treballar, de manera conjunta amb totes les forces polítiques i la 
ciutadania, amb la redacció d’un Pla de Participació Local i que es deixin de fer 
operacions de maquillatge institucional com aquesta consulta que creiem que no 
arriba a uns mínims democràtics. 

https://www.facebook.com/dipta.cat/?__tn__=K-R&eid=ARCyPnXozjxs3LoF97O_7iB4w3N1Dj-OByxTGlWKXFBUJQkiadrPYhTtNQLRMrbSy9w6FhMS6PfjGlV7&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARDzjgp3UAkiLtkaa_c2mZRk2JA5pi01J0Lo3eQR7paL9c2hg3SmK0KIBuwIz7P9LoWrmv4PfeLQM8-ke76UvCRtsAc9UpX9vKQXbtrNHJkemiaqQ-O1HdMd4xFjhx493lvfmrufvT_N0RmXCXftLQYVLHalyyEyrKEhxeXcqzRQ6-3euXUmqnREe8gaPFDoAemV73zN_UdNNsM4bQf-Hw3g9a3rFiI1uyhei7X-S01rRqhQnLKUEMmkeLWLAcsq5QEDA_u4cjbOtqWd_riCvMJBBiX7KvbqOXg2WUE-lU-tS372WoAjKVlj3ujyu40HwYEr-fWBNvXyOqc03ub1EFt5fA
https://www.facebook.com/Firadelavellana/?__tn__=K-R&eid=ARDe0e1E9tovhajUJnTJVDHUoe0o3wPYE-EX6w6BRdqw_9gEr6ZTtiJzImY7RqSoTVYIK8QsYyo00dLV&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARDzjgp3UAkiLtkaa_c2mZRk2JA5pi01J0Lo3eQR7paL9c2hg3SmK0KIBuwIz7P9LoWrmv4PfeLQM8-ke76UvCRtsAc9UpX9vKQXbtrNHJkemiaqQ-O1HdMd4xFjhx493lvfmrufvT_N0RmXCXftLQYVLHalyyEyrKEhxeXcqzRQ6-3euXUmqnREe8gaPFDoAemV73zN_UdNNsM4bQf-Hw3g9a3rFiI1uyhei7X-S01rRqhQnLKUEMmkeLWLAcsq5QEDA_u4cjbOtqWd_riCvMJBBiX7KvbqOXg2WUE-lU-tS372WoAjKVlj3ujyu40HwYEr-fWBNvXyOqc03ub1EFt5fA
https://www.facebook.com/Firadelavellana/?__tn__=K-R&eid=ARDe0e1E9tovhajUJnTJVDHUoe0o3wPYE-EX6w6BRdqw_9gEr6ZTtiJzImY7RqSoTVYIK8QsYyo00dLV&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARDzjgp3UAkiLtkaa_c2mZRk2JA5pi01J0Lo3eQR7paL9c2hg3SmK0KIBuwIz7P9LoWrmv4PfeLQM8-ke76UvCRtsAc9UpX9vKQXbtrNHJkemiaqQ-O1HdMd4xFjhx493lvfmrufvT_N0RmXCXftLQYVLHalyyEyrKEhxeXcqzRQ6-3euXUmqnREe8gaPFDoAemV73zN_UdNNsM4bQf-Hw3g9a3rFiI1uyhei7X-S01rRqhQnLKUEMmkeLWLAcsq5QEDA_u4cjbOtqWd_riCvMJBBiX7KvbqOXg2WUE-lU-tS372WoAjKVlj3ujyu40HwYEr-fWBNvXyOqc03ub1EFt5fA


 
 

 
Foodtruck situada al Pavelló 
 

- Quan s’ha publicat la licitació per poder posar aquesta furgoneta al pavelló? 
 
 


